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Protokół nr XIX/2020 

przebiegu XIX sesji Rady Powiatu w Śremie, 

przeprowadzonej w trybie zdalnym w piątek 26 czerwca 2020 r. 

  

Obrady rozpoczęto o godz. 12.00. 

W sesji udział wzięło 17 Radnych.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

W obradach uczestniczyli również: 

1. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

2. Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska.  

 

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski otworzył obrady XIX sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Powiedział, że na podstawie art. 32 ust. 2, pkt 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o 

samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2020 r. poz. 920), w związku z art.15zzx ust.1 i 2 ustawy z 

dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 

sytuacji kryzysowych ( Dz. U. poz. 374 ze zm.),  przeprowadzimy w trybie zdalnym sesje. 

 

Poinformował zgromadzonych, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz oraz dźwięk a podstawą prawną tej rejestracji jest art. 6 ust. 

1 lit. c rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych. Zgodnie z którym przetwarzanie 

jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a ustawy o 

samorządzie powiatowym. 

  

Na podstawie listy obecności stwierdził (każdy Radny potwierdził swoją obecności wciskając 

przycisk kworum w systemie eSesja), że w sesji uczestniczy 17 Radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować prawomocne 

uchwały.  

Poprosił, aby każdy radny, który będzie chciał zabrać głos wcisnął przycisk w programie eSesja. 

Wówczas wykona telefon do osób, które chcą zabrać głos. Poprosił, aby po nawiązaniu połączenia 

od razu mówić i ściszyć dźwięk na transmisji youtube. 

 

Porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu. 

5. Przedstawienie Raportu Zarządu Powiatu w Śremie o stanie Powiatu Śremskiego za rok 2019. 

6. Debata nad Raportem Zarządu Powiatu w Śremie o stanie Powiatu Śremskiego za rok 2019 : 

a) głosy radnych: 

b) głosy mieszkańców. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Śremie wotum zaufania. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego powiatu wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu z tytułu wykonania budżetu 

za 2019 rok. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego SP ZOZ 

Szpital w Śremie za 2019 rok. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2020 rok. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Śremskiego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyeliminowania z obrotu prawnego uchwały Rady Powiatu w 

Śremie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminie Dolsk pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLVI/357/2018 Rady Powiatu w Śremie z dnia 05 

października 2018 r. w sprawie zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia  

1 stycznia 2019 roku do dnia 31 grudnia 2020 roku projektu współfinansowanego ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja 

Rozwój 2014-2020 zmienioną uchwałą Nr VII/56/2019 Rady Powiatu w Śremie z dnia 25 

kwietnia 2019 r. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/55/2019 Rady Powiatu w Śremie z dnia 25 

kwietnia 2019r. w sprawie  zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia 1 stycznia 2019 

roku do dnia 31 grudnia 2020 roku projektu współfinansowanego ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na 

lata 2014-2020. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na rzecz gminy Śrem w drodze 

darowizny, nieruchomości stanowiącej własność powiatu śremskiego, zajętej pod pas 

drogowy drogi gminnej ul. Stanisława Staszica w Śremie. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLIV/350/2018 Rady Powiatu w Śremie z dnia 31 

sierpnia 2018 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez powiat śremski. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych  

uczniów”. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania stypendiów Starosty Śremskiego w ramach 

„Lokalnego programu edukacji uzdolnionych uczniów”. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek 

niepublicznych oraz szkół publicznych prowadzonych przez osoby prawne niebędące 

jednostkami samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne, a także trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Poznaniu. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuniecie i przechowywanie 

statków lub innych obiektów pływających na rok 2020. 

24. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek  

ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2020 rok. 

25. Sprawozdanie z realizacji „Rocznego programu współpracy Powiatu Śremskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku   

publicznego” za 2019 rok.  

26. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Śremskiego. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Śremskiego. 

28. Interpelacje i zapytania Radnych. 

29. Wolne wnioski i informacje. 

30. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie    

  międzysesyjnym. 

31.  Zamknięcie sesji. 
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Ad 2. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi do protokołu  

z XVIII posiedzenia Rady Powiatu? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w wyniku którego Protokół XVIII sesji z dnia 

08.05.2020 r. został przyjęty przez Radę Powiatu (17 głosów za).  

 

Ad 3.  

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik poinformowała, że sprawozdanie Zarządu Powiatu z 

wykonania uchwał Rady Powiatu dotyczące sesji z dnia 08.05.2020 r. stanowiące załącznik nr 3 

do protokołu nie wymaga uzupełnienia. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 4. 

Starosta Śremski Zenon Jahns odczytał uzupełnienie sprawozdania z działalności Zarządu 

Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Starosta powiedział, że radny Paweł Wojna na komisji zdrowia nie otrzymał odpowiedzi na 

zadane pytania dotyczące przychodów oraz wyników finansowych spółki Szpital Powiatowy im. 

Tadeusza Malińskiego w Śremie za 2019 i 2020 rok. Dlatego w tym punkcie posiedzenia on 

udzieli odpowiedzi na zadane pytania.   

Przychody w 2019 r. wynosiły 63.678.129 zł, wynik finansowy (strata) 699.000 zł, natomiast 

koszty wynoszą 64.377.765 zł.  

Przychody w 2020 r. wynoszą 66.123.431 zł, wynik finansowy (strata) 1.494.000 zł, natomiast 

koszty 67.617.665 zł.  

Starosta dodał, że plan przychodów na 2019 r. wynosił 60.727.633 zł, a plan kosztów 62.459.999 

zł.  Widać, że przychody w 2019 r. były większe od planowanych, natomiast koszty niższe od 

planowanych. Dzięki temu strata była mniejsza. Gdyby przyjąć planowane wartości na 2019 r. 

przychodów i kosztów to strata wynosiłaby 2,5 mln zł.  

Starosta powiedział, że jest dobrej myśli, że wynik finansowy, który został zaplanowany na 2020 

r. poprawi się. Starosta wyjaśnił, że ważnym czynnikiem przy stracie jest amortyzacja, która 

wynosiła odpowiednio w 2019 r. 3.334.000 zł, w 2020 r. 3.115.000 zł. Powiedział, że znając 

wartość amortyzacji łatwiej będzie Radnemu Pawłowi Wojnie, (który pełni jednocześnie funkcje 

Prezesa Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Śremie) spojrzeć na stan finansowy spółki.  

Wiadomym jest, że spółka generuje straty, ale z płynnością finansową nie ma problemów gdyż 

amortyzacja jest kosztem, ale nie jest wydatkiem.  

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy?   

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego Przedstawienia Raportu Zarządu Powiatu w Śremie o stanie Powiatu Śremskiego  

za rok 2019. 

Raport stanowi załącznik do uchwały Zarządu Powiatu Nr 68/447/2020 z dnia 05 czerwca 2020 r. 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że raport o stanie powiatu zgodnie  

z Ustawą o samorządzie powiatowym przedstawiany jest Radzie Powiatu przez Zarząd Powiatu 

każdego roku do 31 maja. W tym roku z uwagi na Covid-19 ustawą z dnia 02 marca 2020 r. 
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termin ten został wydłużony ustawowo o 60 dni. W dniu 9.06.br. raport został przedstawiony 

radnym i opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej powiatu, aby wszyscy mieszkańcy 

powiatu mogli się z nim zapoznać. Czyli ustawowy termin został zachowany. 

Przedstawiony Raport jest dokumentem ustawowo ważnym, ponieważ ma przygotować Radnych i 

mieszkańców powiatu do debaty na temat stanu powiatu śremskiego za 2019 r. Debata nad 

raportem poprzedza podjęcie przez Radę Powiatu uchwały o udzieleniu lub nieudzieleniu 

Zarządowi Powiatu wotum zaufania. Dokument ten przedstawia sytuację demograficzną powiatu, 

informacje na temat finansów oraz budżetu, a także opisuje wszystkie programy, strategie  

i polityki realizowane przez powiat w 2019 roku. Sekretarz poinformowała, że są do dyspozycji 

naczelnicy wydziałów starostwa oraz kierownicy jednostek organizacyjnych, którzy odpowiedzą 

na szczegółowe pytania związane z raportem. Dodała, że raport o stanie powiatu jest 

podsumowaniem działań Zarządu Powiatu w roku ubiegłym na rzecz mieszkańców i realizacji 

ustawowych zadań publicznych.  

 

Ad 6.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego Debaty nad Raportem Zarządu Powiatu w Śremie o stanie Powiatu Śremskiego za 

rok 2019. Poinformował, że w debacie nad raportem o stanie powiatu zabierają głos radni jak i 

mogą zabierać głos mieszkańcy naszego powiatu.  

Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos musiał złożyć do Przewodniczącego Rady pisemne 

zgłoszenie poparte podpisami co najmniej 150 osób. 

Zgłoszenie powinno zostać złożone najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który zwołana 

została sesja, podczas której ma być przedstawiany raport o stanie powiatu.  

Liczba mieszkańców mogących zabrać głos w debacie wynosi 15, chyba że rada postanowi o 

zwiększeniu tej liczby.  

Przewodniczący powiedział, że mimo tego, że raport został opublikowany na stronie internetowej 

powiatu nikt z mieszkańców nie zgłosił chęci udziału w debacie. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał czy Radni chcą zabrać głos w debacie. 

Jednocześnie przypomniał aby każdy radny, który chce zabrać głos wcisnął przycisk w programie 

eSesja. Przewodniczący poinformował, że będzie łączył się telefonicznie z Radnymi, którzy chcą 

zabrać głos. Poprosił aby po nawiązaniu połączenia od razu mówić i ściszyć dźwięk na transmisji 

youtube. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że raport odzwierciedla strategię Zarządu Powiatu 

oraz akceptację Rady dla tej strategii. Raport odzwierciedla wszystkie budżety między innymi 

budżet, który dzisiaj zostanie przedstawiony za 2019 r. Księgowi zazwyczaj działają w oparciu o 

dochody, rozchody i wydatki. W sytuacji gdy nie ma przychodów to proponują zmniejszenie 

wydatków. Zdaniem Starosty w pierwszej kolejności trzeba optymalizować wszystkie wydatki 

bieżące, aby uniknąć cięcia inwestycji. Optymalizowanie wydatków jest trudną pracą, każdego 

dnia przez cały rok. Trzeba każdego dnia z głównymi księgowymi, dyrektorami szkół i jednostek 

organizacyjnych analizować ich wydatki bieżące. Starosta wyjaśnił, że nie chodzi o to aby 

redukować wydatki w taki sposób aby jednostki miały problemy. Chodzi o to aby optymalizować 

wydatki bieżące w taki sposób, aby jednostki mogły normalnie funkcjonować. Niestety cięcie 

wydatków zazwyczaj wiąże się ze zmniejszeniem inwestycji. Starosta powiedział, że wielkim 

problemem powiatu było olbrzymie zadłużenie SP ZOZ Szpital w Śremie. Aby je przejąć powiat 

musiał się do tego przygotować, a to wymagało kilku lat pacy. Dodał, że od marca br. mamy 

pandemię, która spowoduje kryzys finansowy, wówczas będzie za późno aby podejmować 

działania optymalizacji wydatków bieżących. Takie działania trzeba podejmować przed danym 

zdarzeniem czyli przed oddłużeniem szpitala czy kryzysem, który nastąpił. Jeśli ktoś próbuje się 

ratować kiedy już jest kryzys to popełnia błędy. Wówczas sytuacja dla samorządów i 
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przedsiębiorstw jest bardzo groźna, ponieważ każda błędna decyzja może powodować skutki 

odwrotne do założonych.  

Starosta powiedział, że chciał zwrócić uwagę na te działania aby wskazać, że przyniosły one 

efekty, ponieważ udało się oddłużyć, zmodernizować i doposażać szpital. Ponadto 

zmodernizowane zostały wszystkie jednostki organizacyjne powiatu oraz szkoły. Dodatkowo 

szkoły zostały wyposażone w niezbędny sprzęt. Zmodernizowanych zostało wiele dróg w latach 

2015-2018. Powiat posiada 280 km dróg, z czego na odcinkach o łącznej długości ok. 150 km 

były wykonywane prace remontowe. Dlatego te działania zostały podjęte przed przejęciem 

zadłużenia SP ZOZ Szpital w Śremie. 

Radni nie zgłosili więcej głosów. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poprosił aby każdy Radny potwierdził swoją 

obecność na posiedzeniu wciskając przycisk kworum w systemie eSesja. Na podstawie listy 

obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 17 Radnych. 

 

Ad 7.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Śremie wotum 

zaufania. 

 

Przewodniczący odczytał opinie klubów o projekcie uchwały. (Opinie komisji i klubów do 

wszystkich podejmowanych uchwał stanowią załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/145/2020 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Śremie wotum zaufania 

została podjęta przez Radę Powiatu (15 głosów za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący się) i stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. Projekt ww. uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego powiatu wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 rok.  

 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska wprowadziła krótko w ww. temat, przedstawiając 

uzasadnienie zawarte w uchwale. Następnie przedstawiła prezentację dotyczącą sprawozdania z 

wykonania budżetu powiatu za 2019 rok. 

Prezentacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Dodała, że sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2019 rok uzyskało pozytywną opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Sprawozdanie finansowe powiatu za 2019 r. stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2019 r. stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Informacja o stanie mienia powiatu stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że sesja jest przeprowadzana w trybie zdalnym więc 

chciałby powiedzieć kilka zdań na temat budżetu, aby informacje za pośrednictwem mediów 

dotarły do mieszkańców naszego powiatu. 

Starosta powiedział, że budżet powiatu na 2019 rok dokładnie odzwierciedla politykę, którą 

prowadził wraz z Zarządem Powiatu. Skarbnik powiatu przedstawiła sytuacje wynikającą z 

przepisów formalnych dotyczących budżetu. Tylko trzeba wyjaśnić, że pożyczka zaciągnięta z 

Ministerstwa Finansów, w kwocie ponad 80 mln zł jest czymś innym niż kredyty komercyjne w 

bankach. Pożyczka jest zaciągnięta na dekady i ma stałe oprocentowanie. Obecnie wiemy, że 

Ministerstwo Finansów zmniejszyło nam odsetki o 50 %. Jeżeli chodzi o pożyczki w bankach 

komercyjnych na dzień 01 stycznia 2021 r. powiat będzie miał do spłaty 8.140.000 zł – planowany 

termin spłaty to 2023 rok. Budżet w 2019 roku, był wykonywany po oddłużeniu szpitala. Mimo 

tego, że Program Postępowania Ostrożnościowego zakładał minimalne inwestycje to zostały one 

zrealizowane na poziomie 2,5 mln zł. Wszystkie inwestycje dotyczące modernizacji i zakupu 

sprzętu w szkołach na kwotę ok. 3, 5 mln zł nie widnieją w wykonaniu budżetu. Lider projektu nie 

zgodził się na to, aby je ująć w inwestycjach. Czyli, w sumie zostało wydanych na inwestycje 

ponad 6 mln zł. Na początku 2019 r. było 6 mln zł wolnych środków, obecnie mamy 9 mln zł 

wolnych środków, więc można było wykonać więcej inwestycji. Dodatkowo wpłyną do powiatu 

środki unijne w kwocie 2,3 mln zł (zwrot środków wyłożonych przez powiat na wyposażenie 

szkół). Gdy je otrzymamy to zwiększy się ilość wolnych środków do kwoty około 11,5 mln zł. 

Jednak zawsze trzeba być przygotowanym na kryzys, który może nas dotknąć choćby teraz w 

związku z COVID-19. Co dekadę występują kryzysy. Jeśli ostatni kryzys finansowy na świecie 

był w 2008 r. było niemal pewne, że w najbliższym czasie będzie kolejny. Nie tylko COVID-19 

spowodował kryzys. Już przed pandemią finanse na świecie były w złej kondycji. Powiat śremski 

jest w pewien sposób zabezpieczony na kryzys. Posiadamy budżet ok. 70 mln zł z czego 11, 5 mln 

stanowią wolne środki. Starosta wyraził nadzieję, że uda się ten kryzys przetrwać.   

 

Radni nie zgłosili więcej głosów. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość wstrzymał się od głosu.  

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/146/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego powiatu wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 rok została podjęta przez Radę Powiatu (12 głosów 

za, 1 przeciw, 4 wstrzymujące się ) i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu z tytułu wykonania 

budżetu za 2019 rok. 

Poinformował, że sprawozdanie zostało już omówione przez Panią Skarbnik w punkcie 

wcześniejszym. 

Następnie powiedział, że przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Marek Mostowski na 

posiedzeniu wspólnej komisji budżetu, oświaty i zdrowia przekazał informację, że komisja wydała 

pozytywną opinię o wykonaniu budżetu za 2019 r. wraz z wnioskiem Komisji o udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu za rok budżetowy 2019. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że wniosek Komisji Rewizyjnej 

został skierowany do RIO, celem zaopiniowania.  

 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa w 

Poznaniu w dniu 03 czerwca 2020 r. wydała opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

absolutorium, że wniosek został podjęty i uzasadniony zgodnie z wymogami prawa i nie 

wniesiono żadnych uwag. 

Opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zgłosili głosów.  

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość wstrzymał się od głosu. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/147/2020 w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu z tytułu wykonania 

budżetu za 2019 rok (12 głosów za, 1 przeciw, 4 wstrzymujące się) i stanowi załącznik nr 15  

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu otrzymał absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za ubiegły rok.  

Starosta Śremski Zenon Jahns podziękował wszystkim Radnym, którzy głosowali za 

udzieleniem wotum zaufania dla Zarządu Powiatu oraz absolutorium. Dodał, że Zarząd nadal 

będzie rzetelnie i sumiennie pracował na rzecz mieszkańców powiatu śremskiego. Dodał, że 



 8  

pomoc jest udzielana także mieszkańcom innych województw, w zakresie lecznictwa, (w naszym 

szpitalu) oraz w domach pomocy społecznej.  

  

Ad 10. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego  

SP ZOZ Szpital w Śremie za 2019 rok. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Zdrowia, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/148/2020 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego SP ZOZ 

Szpital w Śremie za 2019 rok została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za, 1 wstrzymujący 

się) i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

   

Ad 11. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2020 rok. 

Poinformował, że Zarząd Powiatu zgłosił autopoprawki do tego projektu uchwały.  

 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska omówiła autopoprawki, które stanowią załącznik nr 17 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zgłosili głosów.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/149/2020 zmieniająca uchwałę budżetową na 2020 rok została podjęta przez 

Radę Powiatu (15 głosów za, 2 wstrzymujące się) i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad 12. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Śremskiego. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/150/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Śremskiego została podjęta przez Radę Powiatu (15 głosów za, 2 

wstrzymujące się) i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad 13. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyeliminowania z obrotu prawnego uchwały Rady 

Powiatu w Śremie. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Budżetu , więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 
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Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/151/2020 w sprawie wyeliminowania z obrotu prawnego uchwały Rady Powiatu 

w Śremie została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za, 1 przeciw) i stanowi załącznik nr 20 

do protokołu. 

  

Ad 14. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie udzielenia gminie Dolsk Pomocy Finansowej w formie 

dotacji celowej. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Budżetu, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/152/2020w sprawie udzielenia gminie Dolsk pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej została podjęta przez Radę Powiatu (17 głosów za) i stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu. 

 

Ad 15. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLVI/357/2018 Rady Powiatu w Śremie z 

dnia 05 października 2018 r. w sprawie zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia 1 stycznia 

2019 roku do dnia 31 grudnia 2020 roku projektu współfinansowanego ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020 

zmienioną uchwałą Nr VII/56/2019 Rady Powiatu w Śremie z dnia 25 kwietnia 2019 r. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 
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Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/153/2020 zmieniająca uchwałę Nr XLVI/357/2018 Rady Powiatu w Śremie z 

dnia 05 października 2018 r. w sprawie zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia 1 stycznia 

2019 roku do dnia 31 grudnia 2020 roku projektu współfinansowanego ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020 

zmienioną uchwałą Nr VII/56/2019 Rady Powiatu w Śremie z dnia 25 kwietnia 2019 r. została 

podjęta przez Radę Powiatu (17 głosów za)  i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad 16. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/55/2019 Rady Powiatu w Śremie  

z dnia 25 kwietnia 2019r. w sprawie  zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia 1 stycznia 

2019 roku do dnia 31 grudnia 2020 roku projektu współfinansowanego ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 

2014-2020. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Budżetu, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/154/2020 zmieniająca uchwałę Nr VII/55/2019 Rady Powiatu w Śremie  

z dnia 25 kwietnia 2019r. w sprawie  zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia 1 stycznia 

2019 roku do dnia 31 grudnia 2020 roku projektu współfinansowanego ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 

2014-2020 została podjęta przez Radę Powiatu (17 głosów za) i stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu. 
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Ad 17. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na rzecz gminy Śrem w 

drodze darowizny, nieruchomości stanowiącej własność powiatu śremskiego, zajętej pod pas 

drogowy drogi gminnej ul. Stanisława Staszica w Śremie. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/155/2020 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na rzecz gminy Śrem w drodze 

darowizny, nieruchomości stanowiącej własność powiatu śremskiego, zajętej pod pas drogowy 

drogi gminnej ul. Stanisława Staszica w Śremie została podjęta przez Radę Powiatu (17 głosów 

za) i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad 18. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę nr XLIV/350/2018 Rady Powiatu w Śremie z 

dnia 31 sierpnia 2018 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach prowadzonych przez powiat śremski. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 
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Uchwała nr XIX/156/2020 zmieniająca uchwałę nr XLIV/350/2018 Rady Powiatu w Śremie z dnia 

31 sierpnia 2018 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez powiat śremski została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za, 1 

wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Ad 19. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionych  uczniów”. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/157/2020 w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionych  uczniów” została podjęta przez Radę Powiatu (17 głosów za) i stanowi załącznik 

nr 26 do protokołu. 

 

Ad 20. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zasad przyznawania stypendiów Starosty Śremskiego  

w ramach „Lokalnego programu edukacji uzdolnionych uczniów”. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 
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Uchwała nr XIX/158/2020 w sprawie zasad przyznawania stypendiów Starosty Śremskiego  

w ramach „Lokalnego programu edukacji uzdolnionych uczniów” została podjęta przez Radę 

Powiatu (17 głosów za) i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Ad 21. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i 

placówek niepublicznych oraz szkół publicznych prowadzonych przez osoby prawne niebędące 

jednostkami samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne, a także trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/159/2020 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek 

niepublicznych oraz szkół publicznych prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami 

samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne, a także trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za, 1 

wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad 22. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 
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Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/160/2020 w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za, 1 

wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Ad 23. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie statków lub innych obiektów pływających na rok 2020. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/161/2020 w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 

statków lub innych obiektów pływających na rok 2020 została podjęta przez Radę Powiatu (17 

głosów za) i stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ad 24. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2020 rok. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  
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Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/162/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2020 rok została podjęta przez Radę Powiatu 

(16 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Ad 25. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego Sprawozdania z realizacji „Rocznego programu współpracy Powiatu Śremskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku   

publicznego” za 2019 rok co stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedstawiane na wczorajszym posiedzeniu Komisji przez 

Kierownika Referatu Spraw Obywatelskich panią Izabelę Ratajczak  więc otworzył dyskusję i 

poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Ad 26. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Śremskiego. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że Skarbnik Powiatu złożyła rezygnację  

z zajmowanego stanowiska i zwróciła się z prośbą o skrócenie okresu wypowiedzenia do jednego 

miesiąca. Dodał, że w imieniu własnym oraz Zarządu Powiatu rekomenduje odwołanie Pani 

Skarbnik. W dniu 19.06.br Zarząd Powiatu zrobił podsumowanie współpracy z Panią Skarbnik co 

zostało ujęte w protokole nr 69/2020, który jest zamieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej 

Powiatu Śremskiego. Jednocześnie poinformował, że Pani Skarbnik została powołana na 

stanowisko Skarbnika Gminy Rawicz.  

Starosta podziękował Pani Skarbnik w imieniu własnym i Zarządu Powiatu za 19 lat pracy w 

Starostwie Powiatowym w Śremie. Dodał, że Pani Skarbnik przyczyniła się do rozwoju Powiatu 

Śremskiego. Na zakończenie życzył Pani Skarbnik dużo zdrowia i sił, aby w nowym miejscu 

pracy osiągała sukcesy i spełniła  swoje oczekiwania.  

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Klubów. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/163/2020 w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Śremskiego została podjęta 

przez Radę Powiatu (14 głosów za, 3 wstrzymujące się) i stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  
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Projekt ww. uchwały stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował w imieniu mieszkańców naszego 

powiatu oraz Rady Powiatu Pani Skarbnik za pracę i wręczył jej kwiaty. 

 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska powiedziała, że chciałaby podziękować wszystkim 

Radnym, Zarządowi Powiatu oraz Staroście Śremskiemu, z którym najdłużej miała okazje 

pracować. Dodała, że mimo tego iż Pan Starosta jest samoukiem to wiele się od niego nauczyła 

jeżeli chodzi o zarządzanie finansami. Udowodnił on swoimi działaniami, że zarządzanie 

finansami samorządowymi nie musi być chaotyczne i bez planu. Dlatego finanse powiatu na 

pewno nie ucierpią, ponieważ są dobrze zarządzane.  

 

Ad 27. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Śremskiego. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że chciałby zarekomendować na stanowisko 

Skarbnika Powiatu Śremskiego Panią Joannę Szczepaniak. Posiada ona wymagane kwalifikacje i 

spełnia wymogi obowiązujące w przepisach, aby pełnić tę funkcję. Jest absolwentką Wyższej 

Szkoły Bankowej na kierunkach administracja podatkowa oraz finanse i rachunkowość. Posiada 

doświadczenie zawodowe w obszarze finansów i księgowości, zdobyte zarówno w sektorze 

prywatnym jak i w administracji publicznej. W Wydziale Finansów Starostwa Powiatowego 

pracuje od 2016 roku. We wrześniu 2018 roku objęła stanowisko głównej księgowej ww. 

wydziału. Przez ostatnie dwa lata współpraca z nią pozwala stwierdzić, że jest to osoba sumienna, 

obowiązkowa i komunikatywna. Posiada umiejętności i predyspozycje do pełnienia funkcji 

Skarbnika Powiatu.  

Starosta powiedział, że księgowi muszą wszystkie informacje przekazywać zgodnie z przepisami i 

często trudno ich zrozumieć. Natomiast on pomimo tego, że jest samoukiem jak wcześniej 

powiedziała pani Skarbnik, stara się zrozumieć sektor ekonomii i finansów, aby móc w jasny 

sposób go tłumaczyć. Dodał, że zawsze bardzo cenił sobie wiedzę i doświadczenie, które 

posiadała pani Krystyna Sikorska. Wyraził nadzieję, że kandydatka na skarbnika powiatu również 

bardzo szybko nabierze doświadczenia.  

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Klubów. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XIX/164/2020 w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Śremskiego została podjęta 

przez Radę Powiatu (15 głosów za, 2 wstrzymujące się) i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Projekt ww. uchwały stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski pogratulował pani Joannie Szczepaniak objęcia 

nowego stanowiska. 
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Joanna Szczepaniak podziękowała Radnym za przyjęcie jej kandydatury. Zapewniła, że będzie 

ciężko pracować na rzecz powiatu śremskiego. Dodała, że finanse powiatu są na dobrym poziomie 

pomimo panującej obecnie pandemii. Jednak samorządy będą musiały wykazać się obecnie dużą 

elastycznością, aby dostosować się do tej sytuacji. Dodała, że dołoży z zespołem wszelkich starań 

aby budżet powiatu nie ucierpiał z tego tytułu.  

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że pani Joanna Szczepaniak może liczyć 

na wsparcie całej Rady Powiatu.  

   

Ad 28. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają interpelacje lub 

zapytania?  

 

Radny Emil Majsner (połączenie telefoniczne) podziękował za dotychczasową pracę pani 

skarbnik Krystynie Sikorskiej i pogratulował objęcia stanowiska nowej skarbnik pani Joannie 

Szczepaniak. Dodał, że bardzo się cieszy że została poparta na dzisiejszej sesji inicjatywa 

przyznawania stypendiów dla najbardziej uzdolnionych uczniów. Jego zdaniem wskazane byłyby 

pewne zmiany, o które będzie wnioskował. Wyjaśnił, że nie poparł zmian w budżecie na 2020 rok, 

ponieważ korekty inwestycji drogowych zostały poczynione w zbyt drastyczny sposób. Jego 

zdaniem można było na innych paragrafach poczynić oszczędności. Zapytał czy konieczne jest 

nadal utrzymywanie trzeciego etatowego członka Zarządu Powiatu skoro w obecnym czasie 

pandemii, koronawirusa obłożenie przez Zarządu Powiatu pracą jest mniejsze. Można zauważyć 

na stronie internetowej powiatu, że terminarz w kalendarzu pana Starosty nie jest zbyt napięty.  

Radny powiedział, że ważną sprawą ponad podziałami jest Dworek w Manieczkach, który być 

może przepadnie w prywatnych rękach. Zostały w tą sprawę zaangażowane różne instytucje i 

osoby. W dniu 20 czerwca br. na posiedzeniu Senatu poseł Arndt zabrał głos, w sprawie 

Manieczek, który był słyszalny w całej Polsce. Zarząd i Rada Powiatu powinni mieć na uwadze 

też ten temat. Dodał, że jest to inicjatywa społeczna aby zainteresować Polski Rząd wykupem ww. 

nieruchomości. Każdy kto chciałby poprzeć tą inicjatywę może wypełnić ankietę zamieszczoną na 

jednym z portali społecznościowych, która dotrze do polskiego Rządu.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że nie jest prawdą, iż zostało ograniczone 

wydatkowanie środków na drogach. Wykonujemy tylko pewne przesunięcia i żadne środki z dróg 

nie zostały zdjęte. Nie będziemy tylko wykonywać pewnych inwestycji. Na dzisiejszym 

posiedzeniu rady przekierowanych zostało 316 tys. zł na remonty dróg. W tej chwili na remonty 

dróg zostało przekazanych do Powiatowego Zarządu Dróg w Śremie około 1 mln zł. Nie można 

robić wrażenia, że zostały ograniczone prace na drogach. Jeżeli jest kryzys to nie można 

realizować dużej inwestycji w jednym miejscu tylko trzeba skupić się na utrzymaniu bieżącego 

stanu dróg w wielu miejscach naszego powiatu. W budżecie powiatu na bieżący rok mieliśmy 

zaplanowanych na inwestycje drogowe 3, 5 mln zł. Prawdopodobnie taka kwota zostanie wydana. 

Zakres działań będzie obejmował nie tylko inwestycje, ale również remonty. Remonty zostaną 

wykonane poza budżetem, który posiada PZD w Śremie. Starosta wyjaśnił, że PZD w Śremie 

posiada swój budżet na utrzymanie letnie i zimowe dróg, który wynosi około 1,4 mln zł. Więc 

dodatkowo poza środkami, które PZD otrzymuje w planie finansowym do jednostki została 

przekazana kwota około 1 mln zł na remonty dróg. Podkreślił, że będzie dążył do tego aby nie 

zmniejszyła się kwota wydatkowana na drogi.  

Jeżeli chodzi o pytanie dot. utrzymywania zatrudnienia etatowego członka Zarządu Powiatu to 

głównym powodem zatrudnienia takiej osoby była konieczność reprezentowania powiatu na 

różnych uroczystościach, które ze względu na panującą obecnie pandemie nie odbywają się. 

Dlatego wynagrodzenie etatowego członka Zarządu zostało obniżone do niezbędnego minimum.  
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Radny Hieronim Bartkowiak powiedział, że chciałby przekazać w imieniu Klub Radnych 

Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska gratulacje dla Zarządu Powiatu w związku z 

udzielonym absolutorium.  

Podziękował byłej Skarbnik Powiatu Krystynie Sikorskiej za dotychczasową współpracę. 

Następnie pogratulował pani Joannie Szczepaniak dużego sukcesu jakim jest pełnienie funkcji 

skarbnika powiatu.  

 

Radni nie zgłosili więcej interpelacji i zapytań.     

 

Ad 29. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają wnioski lub informacje. 

Radni nie zgłosili w tym punkcie wniosków i informacji.  

 

Ad 30. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował Radnym za udział w zdalnych 

posiedzeniach komisji i sesji.  

Poinformował, że najbliższe posiedzenia komisji odbędą się 27.08 (czwartek)  natomiast sesja 

odbędzie się 28.08 (piątek).  

 

Ad 31. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował za udział w obradach i zamknął XIX 

sesję Rady Powiatu w Śremie o godzinie 1417. 

 
Protokołowała: 

Elżbieta Lewandowska - Jaśniak 

 


